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Tid och plats  
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Marie Wilén (C) ordförande, Carina Schön (S), Toni Hietakuja (SD), Jan Andersson (S) § 60-81, Mattias 

Widén (SD) ej i § 67 p.g.a. jäv, Bo Andersson (M), Göran Hillbom (C), Florence Emma Anvo (KD), Per 

Sverkersson (S), Joel Wåhlén (SD), Ann-Christin Grattback Åkerblom (S), Carl-Henrik Andersson (SD) § 67, 

Jan Eriksson (S) § 82-85 

Ej tjänstgörande ersättare 
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Övriga närvarande 
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Underskrift 

 _______________________________________________________________  

Marie Wilén, ordförande 

 _______________________________________________________________  

Bo Andersson, justerare 

 _______________________________________________________________  

Sebastian Runbom, sekreterare  
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 
2023-03-28 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 
2023-03-30 

Datum då anslaget tas ned 
2023-04-21 

Underskrift 

_______________________ 
Sebastian Runbom 
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§ 60   

Utbildning ekonomi 
 

Kommunstyrelsens beslut  
 Tackar för informationen.  

 

Sammanfattning  
Bo Strömquist, ekonomichef, håller muntligt i en översiktlig ekonomiutbildning med fokus på 

viktiga grunder, finansiering och sådant som är specifikt för Heby kommun och kommunal 

verksamhet. Ekonomichefen redogör för vad ekonomi är och går igenom vad fundamentala 

rapporter visar samt hur de ska läsas och tolkas. 
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 § 61 Dnr KS/2023:2 002 

Anmälan av delegeringsbeslut 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen tackar för informationen och Lista delegationsbeslut § 15-19, 7 februari - 

20 mars läggs till handlingarna. 
 

 
 

Sammanfattning 
Lista delegationsbeslut § 15-19, 7 februari - 20 mars föreligger. 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Lista delegationsbeslut § 15-19 7 februari – 20 mars 
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 § 62 Dnr KS/2023:44 042 

Månadsrapport för februari, kommunstyrelsens egna 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Godkänner kommunstyrelsens månadsrapport för februari 2023. 

 

Sammanfattning 
För de verksamhetsområden som ingår i kommunstyrelsen ansvarsområde, exklusive 
finansförvaltningen, redovisas en positiv budgetavvikelse på 0,9 miljoner kronor. Det finns i 
nuläget inga indikationer på tillkommande kostnader eller intäkter som skulle föranleda någon 
budgetavvikelse på helår. 

Finansförvaltningen redovisar för perioden en negativ budgetavvikelse på 3,5 miljoner kronor 
beroende på tillkommande pensionskostnader för 2023 baserat på decemberprognos. Hela den 
aktuella effekten bokförs i början av året och den kommer därför att kvarstå vid årets slut. Det 
finns en osäkerhet utifrån decemberprognosen 2022 gällande effekten av de val som vissa 
tjänstepersoner ska göra under perioden 1 april till 31 maj. 

 
 

Utredning 
Månadsrapport februari 2023, bilaga 
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 § 63 Dnr KS/2023:44 042 

Månadsrapport februari kommunfullmäktige 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Godkänner månadsrapport för februari 2023. 

 

Sammanfattning 
Kommunen redovisar ett negativt resultat i perioden med 10,5 miljoner kronor vilket är 1,2 
miljoner kronor bättre än budget. Resultatet är samtidigt väsentligt sämre än föregående års 
resultat i perioden. 
 
Sammantaget så är det en förhållandevis god balans vad gäller verksamhetens nettokostnad som 
enbart har en mindre negativ budgetavvikelse. När det gäller större avvikelser så är det främst 
gällande pensionskostnader som återfinns inom finansförvaltningen. Det har varit känt sedan 
decemberprognosen att det skulle tillkomma kostnader. Sammantaget är avvikelsen minus 3,5 
miljoner kronor inom finansförvaltningen. Samhällsbyggnadsnämnden har en positiv 
budgetavvikelse med 3 miljoner kronor vilket förklaras av vinterväghållningen som har en lägre 
kostnad än budget. Eftersläpning i fakturering utgör en delförklaring varför detta överskott 
kommer att reduceras. Utbildningsnämnden har en negativ budgetavvikelse med 2 miljoner 
kronor där merparten ligger inom grundskoleverksamheten. För övriga nämnder notera enbart 
mindre avvikelser. 
 
När det gäller utbildningsnämnden finns även genomförd fördjupad analys som nämnden 
behandlade vid sitt februarisammanträde. Det handlar om en precisering av områden som 
nämnden önskar ska prioriteras utifrån resultatutjämningsreserv. 
 
 

Beslutsunderlag  
Månadsrapport februari 2023, bilaga. 

 

 

 

Delges 
Kommunfullmäktiges revisorer 
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 § 64 Dnr   

Årsredovisning kommunstyrelsen 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Årsrapport 2023, kommunstyrelsens del godkänns. 

 

Sammanfattning  
Emma Burstedt, kommundirektör, redogör för kommunstyrelsens årsredovisning. 

 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 
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 § 65 Dnr KS/2023:11 042 

Årsredovisning 2022 - Kommunfullmäktige 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 

 Årsredovisning 2022 för hela kommunkoncernen godkänns, med dagens datum. 
 Avsättning till resultatutjämningsreserv görs med 28,9 miljoner kronor. 

 
 
 

Sammanfattning 
Under inledningen av 2022 planerades för en återgång efter en långdragen pandemi vilken 
påverkat en stor del av den kommunala verksamheten. I slutet av februari kom Rysslands 
invasion av Ukraina att påverka händelseutvecklingen under resten av året. En allmän oro har 
påverkat samhället och lett till en stegrande inflation och successivt stigande marknadsräntor. 
 
Kommunen har fortsatt sett en positiv befolkningsutveckling med en ökning om 118 invånare 
under 2022. Det förklaras av att fler väljer att flytta till Heby kommun vilket visar att kommunen 
har en attraktionskraft.  
 
Jämfört med befolkning per den 31 december 2021 så sker den stora ökningen sker av invånare i 
åldersintervallet 7 till 15 år som ökar med 76 invånare respektive åldersintervallet 19 till 64 år 
som ökar med 56 invånare.  
 
Kommunkoncernen redovisar ett positivt resultat med 69,0 miljoner kronor vilket är 12,8 
miljoner kronor bättre än föregående år. Kommunens resultat uppgår till 68,6 miljoner kronor 
vilket är 31,6 miljoner kronor bättre än budgeterat resultat. Resultatet är samtidigt 24,0 miljoner 
kronor bättre än resultatet föregående år. Väsentliga förklaringar till kommunens resultat är en 
positiv utveckling gällande skatter, generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning 
som är 32,3 miljoner kronor bättre än budget. Därutöver har kommunen intäkter från mark och 
exploatering med 5,2 miljoner kronor. Verksamheterna har sammantaget en negativ 
budgetavvikelse med minus 2 miljoner kronor, exklusive intäkter för mark och exploatering. 
Utbildningsnämnden har en negativ budgetavvikelse med 14,6 miljoner kronor där fullmäktige 
godkänt en negativ avvikelse med 12,9 miljoner kronor. Finansförvaltningens negativa avvikelse 
med 7,9 miljoner kronor förklaras av att pensionsskulden för medarbetare som löneväxlat till 
pension har varit felaktigt redovisad. Vård- och omsorgsnämnden har en positiv budgetavvikelse 
med 12,9 miljoner kronor vilket förklaras av senare uppstart av Lövsta, vakanser i verksamheten, 
statsbidrag och ökat uttag av semesterdagar.  
 
Hebyfastigheter AB redovisar ett positivt resultat efter finansiella poster med 0,6 miljoner kronor 
(föregående år 6,4 miljoner kronor) mot budgeterade 6,8 miljoner kronor. 
 
Hebygårdar AB redovisar ett positivt resultat efter finansiella poster med 10,2 miljoner kronor 
(föregående år 9,6 miljoner kronor) mot budgeterade 4,2 miljoner kronor.  
 
Av de beslutade finansiella målen för kommunen bedöms 3 av 3 vara uppfyllda efter 2022 års 
verksamhet. Målet om en resultatutveckling som under en fyraårsperiod är lägst 2 procent 
redovisar ett mått med 3,7 procent. Det innebär att detta mål för första gången är uppfyllt. 
Utvecklingen av skatteintäkter överstiger den för verksamhetens nettokostnader. Soliditeten har 
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utvecklats positivt och uppgår efter 2022 till 13,2 procent vilket är en väsentlig ökning från en 
nivå som för några år sedan var negativt.  
 
När det gäller måluppfyllelsen 2022 så är 28 effektmål av 40 helt eller delvis uppfyllda. 
Sammanfattningsvis noteras bäst måluppfyllelse inom inriktning ekologisk hållbarhet där 4 av 5 
effektmål är uppfyllda. Sämst måluppfyllelse noteras inom inriktning ekonomisk hållbarhet med 
en jämställd, växande och resursmedveten ekonomi där endast 3 av 7 mål är uppfyllda eller delvis 
uppfyllda. 
 

 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2022 

 

 

Delges 
Kommunfullmäktiges revisorer 
Kommunfullmäktige  
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 § 66 Dnr KS/2023:44, KS/2022:90 042, 003 

Godkännande av underskott i Utbildningsnämndens 

verksamheter 2023, användande av resultatutjämningsreserv 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att  

 Utbildningsnämnden medges ett budgetunderskott med 5,4 miljoner kronor för 
verksamhetsår 2023. Medel förväntas användas ur den resultatutjämningsreserv som 
avsatts i årsredovisning 2022. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 Överlämna förslag om hantering av resultatutjämningsreserv för utbildningsnämndens 

verksamheter till fullmäktige 
 Beslutet förutsätter att fullmäktige i sin hantering av årsredovisning 2022 beslutar om 

avsättning till resultatutjämningsreserv 
 Slutligt beslut om användande av medel ur resultatutjämningsreserv kommer att 

beslutas i anslutning till ordinarie hantering av årsredovisning för år 2023. 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade i december 2022 om riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv. Kommunstyrelsen har vid extra styrelsemöte i december 2022 
behandlat ett förslag till användande av resultatutjämningsreserv. I beslut i det senare ärendet 
gavs samtidigt utbildningsnämnden i uppdrag att återkomma med en precisering av hur ett 
accepterat underskott ska fördelas i nämndens verksamheter. 
 
Nämnden har behandlat ärendet vid sitt sammanträde den 17 februari 2023 och överlämnat ett 
förslag till kommunstyrelsen. Följande fördelning föreslås för nämndens olika verksamheter. 
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Behoven inom områdena förskola och grundskola förklaras främst av att åtgärder för ekonomisk 
balans som vidtas under 2023 bedöms nå helårseffekt först år 2024. En lägre bemanning befaras 
ge sämre möjligheter att hantera frånvaro bland personal i befintlig organisation med högre 
vikariekostnad som följd. Det finns en plan för hantering av förskolebussarna men en sådan plan 
kommer sannolikt inte hinna verkställas innan sommaren. 
 
Nämnden bedömer att kostnadsökningar inom gymnasieskolan och gymnasiesärskolan kommer 
att bli högre än den beslutade ramen för verksamheterna.  
 
Nämnden bedömer att livsmedelspriser och kostnaderna för skolskjuts kan komma att öka 
beroende på underliggande inflation. Då utbildningsnämnden inte ansvarar för Kostenhetens 
verksamhet har belopp ej preciserats i ovanstående tabell. Nämnden anger även att de inte 
ansvarar för det index som reglerar kostnaden för skolskjutsverksamhet och därför inte kan 
precisera något belopp. 
 
För att kunna rymma verksamheten inom tilldelad budgetram 2023 behöver utbildningsnämnden 
vidta följande åtgärder: 
 

 Avveckla de mobila förskolorna 
 Harbo och Vittinge skolor ställs om till B-form från hösten 2023 
 Inom den samlade förskoleverksamheten krävs en minskning med 9,11 årsarbetare 
 Inom den samlade grundskoleverksamheten krävs en minskning med 14,49 årsarbetare 

 
Nämnden bedömde vid sitt sammanträde den 28 oktober att ramen för 2023 skulle behöva 
utvidgas med 11,9 miljoner kronor. Genom fullmäktiges tilläggsbudgetbeslut om 5,8 miljoner 
kronor kvarstår därmed cirka 6,1 miljoner kronor. 
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Av det underlag som nämnden antagit som sitt eget förslag framgår att posterna läromedel och 
Harbo skola kommer att behöva hanteras i budgetprocessen inför år 2024. Läromedel mot 
bakgrund av att dessa finansierats via statsbidrag som inte längre finns och Harbo mot bakgrund 
av att ytterligare kostnadsanpassningar inte är möjliga. 
 
Förvaltningen bedömer i sin utredning att de förslag som lämnats av utbildningsnämnden är 
förenliga med riktlinje för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv. Ett 
godkännande av underskott i verksamheten för aktuella områden bör därmed kunna lämnas. 
Formellt beslut kring användandet av resultatutjämningsreserv kommer att kunna fattas först då 
årsredovisning för 2023 behandlas. 
 
Nämnden anger att de inte ansvarar för det index som används för skolskjutsar. Förvaltningen 
anser att denna bedömning är felaktig då nämnden ansvarar för den aktuella upphandlingen och 
det avtal som tecknats för området. Det innefattar då det index som används för den aktuella 
tjänsten. 
 

Utredning 
Förvaltningen har med stöd i det förslag som lämnats av utbildningsnämnden utrett frågan 
utifrån beslutad riktlinje för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv.  
 
Inledningsvis så bedöms det lämnade förslaget vara förenligt med den beslutade riktlinjen och de 
intentioner för användning som behandlades av kommunstyrelsen vid sitt sammanträde den12 
december. Fullmäktige bedöms därför kunna besluta om godkänd budgetavvikelse med 6,0 
miljoner kronor. 
 
Nämnden och dess verksamheter behöver ges tillräckligt stabila planeringsförutsättningar för år 
2023 samt förutsättningar att vidta de åtgärder som planläggs för att skapa ekonomisk balans. 
 
När det gäller kostnadsökningar som relaterar till effekter av inflation och därav följande 
kostnadsökningar avser förvaltningen att återkomma med en samlad analys.  
 
Nämnden ansvarar för upphandling av skolskjutsar och avtal inom området inklusive det index 
som ingår i avtalet som reglerar prisjusteringar. Den gjorda formuleringen i underliggande 
tjänsteskrivelse daterad 2023-02-08 om att nämnden ej ansvarar för index som används för 
skolskjutsar bedöms därför vara felaktig. 
 
Utvecklingen gällande budget och utfall för utbildningsnämnden framgår av nedanstående tabell,  
 

 
 
Sammanställningen visar att ett godkänt underskott som utgår från ett användande av 
resultatutjämningsreserv har förutsättningar att verksamhetsmässigt överbrygga ett år med svag 
finansiering. Utbildningsnämndens verksamheter ges på så sätt förutsättningar att fortsätta 
arbetet att skapa en långsiktig ekonomisk balans.  
 

(belopp i Mnkr)

Budget 

2023

Budget 

2022

Budget 

2021

Budget 

2020

Budget 

2019

Budget 

2018

Utbildningsnämnden 406,4 380,8 364,1 364,6 367,6 350,6

Godkänt underskott 5,4 12,9

Summa: 411,8 393,7 364,1 364,6 367,6 350,6

Förändring, Mnkr 18,0 29,6 -0,5 -3,0

Förändring, % 4,6% 8,1% -0,1% -0,8%

Bokslut/prognos 2023 412,4 395,4 378,2 372,6 372,8 371,4

Avvikelse -0,6 -1,7 -14,1 -8,0 -5,2 -20,8
Notering: Prognos för år 2023 utgår från nämnd/förvaltnings bedömning av befarat underskott 2023 efter att enheterna har 

vidtagit möjliga kostnadsanpassningar år 2023.
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Denna utredning omfattar primärt de verksamhetsmässiga konsekvenser som går att undvika 
genom att godkänna ett planerat underskott i verksamheten. I förlängningen genom användande 
av resultatutjämningsreserv. Av riktlinjen framgår att kommunen bedömer att ett exempel på god 
ekonomisk hushållning är ett undvikande av akuta besparingar som får ogynnsamma effekter i 
kärnverksamhet. 
 
 

Beslutsunderlag 
Protokoll Utbildningsnämnden Ubn § 17, Redovisning, analys och förslag till användning av RUR. 
2023-02-17 
Tjänsteskrivelse Barn- och utbildningsförvaltningen, ”Användande av Resultatutjämningsreserv 
Utbildningsnämnden 2023, daterad 2023-02-08” 
Protokoll Kommunfullmäktige Kf § 178, Tilläggsbudget för Utbildningsnämnden för 2023, 2022-
12-19 
Protokoll Kommunfullmäktige Kf § 114, Riktlinje för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsfond 
Protokoll Kommunstyrelsen, Ks § 242, Förslag till användande av resultatutjämningsreserv, 
2022-12-12 

 

 

Delges 
Skolledare 
Kommunfullmäktige  
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 § 67 Dnr KS/2023:11 042 

Ändamålsenlighet i de kommunala bolagen 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 De kommunalägda, helägda bolagens verksamhet under år 2022 beslutas med dagens 

datum, ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och har utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna.  

 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har, i enighet med kommunallagen 6 kap 9 § att fatta årliga beslut om huruvida 
man anser att den verksamhet som bedrivs av kommunalägda aktiebolag har varit förenlig med 
det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga 
åtgärder. 
 
Förvaltningen finner att båda bolagens verksamhet under 2022 i stort har varit i linje med 
ägardirektiven och ändamålsenlig.  
 
 
 

Utredning 
Kommunstyrelsen har, i enighet med kommunallagen 6 kap 9 § att fatta årliga beslut om huruvida 
man anser att den verksamhet som bedrivs av kommunalägda aktiebolag har varit förenlig med 
det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
Om styrelsen finner att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga 
åtgärder. 
 
Av kommunallagen och speciallagstiftning framgår de grundläggande principer – befogenheter - 
som gäller för all kommunal verksamhet (inklusive helägda bolag).  De kommunala befogenheter 
som utgör ramen för verksamheten tar sikte på vilka kommunalrättsliga principer som gäller för 
verksamheten till exempel förbudet mot spekulativ verksamhet, lokaliseringsprincipen, 
självkostnadsprincipen och likställighetsprincipen. Det är enbart de kommunalrättsliga principer 
som är relevanta för den aktuella verksamheten som ska anges. Med det kommunala ändamålet 
avses vad verksamheten syftar till att åstadkomma. 

 
Hebyfastigheter AB 
Ändamålen 
Hebyfastigheter AB:s ägaridé anges i ägardirektiven (Heby FS 2018:06) till att:  
  
Hebyfastigheter AB ska bidra till Heby kommuns vision ”Heby kommun, en växande 
landsbygdskommun, med trygghet, närhet och livskvalitet” och att kommunen betraktas som en 
attraktiv kommun genom välskötta och väl underhållna kommunala lokaler. Bolaget ska drivas utan 
vinstintresse men effektivt och på affärsmässiga grunder 
  
Beskrivning av verksamheten 2022 
Hebyfastigheter AB har under år 2022 renoverat simbassängen i Heby Arena. Läckage från 
simbassängen uppdagades 2021. Arbetet omfattande dels återställande av ursprunglig 
funktionalitet, men även standardhöjande åtgärder i reningsverk och vattenrutschbana.  
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I enlighet med lämnat igångsättningstillstånd har upphandling av ny förskola och skola i Vittinge 
genomförts och byggnation påbörjats.  
 
Detaljplanen för tillbyggnad av Harbo skola har vunnit laga kraft och projektering och 
framtagande av förfrågningsunderlag har påbörjats. Indikativa hyresofferter är lämnade till 
kommunen byggda på kostnadskalkyler för projekten.  
  
Ekonomin 2022 i korthet 
Koncernens resultaträkning har påverkats av en justering av bokfört värdet med 2 000 tkr. Se 
mer information i Hebygårdars årsredovisning. 
 
Hebyfastigheter AB har fastprisavtal på el och fjärrvärme vilket gjorde att bolaget på det stora 
hela klarade sig undan de ökade energipriserna, undantaget ökade avgifter för energiöverföring. 
Hebyfastigheter har även upplevt en ökning på byggkostnader som en följd av att 
omvärldsfaktorer. Vid anbudsöppning för Vittinge skola var priset ca 17 % över kalkylen från 
mars 2021.Även räntorna stiger till följd av inflation och Riksbankens höjningar.  
 
I ägardirektivet anges att avkastningen för Hebyfastigheter AB ska vara 0 kronor. 2022 stannade 
resultatet på 0,6 miljoner kronor innan skatt och efter finansiella poster vilket är en minskning 
från föregående år då resultatet låg på 6,2 mkr. 
 
Soliditeten ska långsiktigt uppgå till 25 % för Hebyfastigheter AB enligt ägardirektivet. För 2022 
så uppgår soliditeten till 37,8 % vilket innebär att man uppnår ägarens krav.  
I enlighet med mål och budget 2022, plan 2023-2024 (kf § 112, 23 november 2021) har båda 
bolagen debiterats 0,35 % av genomsnittsskulden för lån som kommunen har borgat för. 
 
Bedömning  
Förvaltningens bedömning är att Hebyfastigheter AB på det stora hela efterlever ägardirektivets 
intentioner och att bolaget inte har gått utanför de kommunala befogenheterna i sitt 
verksamhetsutövande. Bolaget bedöms även ha uppfyllt de finansiella kraven som är uppställda i 
ägardirektiven. 
 
Hebygårdar AB 
Ändamålen 
Enligt bolagsordningen för Hebygårdar AB (kf § 153, 2012) ska ändamålet med bolagets 
verksamhet vara att, i allmännyttigt syfte främja bostadsförsörjningen i Heby kommun. Bolagets 
verksamhet ska bedrivas efter affärsmässiga principer. Bolaget ska erbjuda hyresgästerna 
boendeinflytande.  
 
Hebygårdar AB:s ägaridé anges i ägardirektiven (Heby FS 2018:07) till att: 
 
Heby kommuns syfte med Hebygårdar AB är att främja kommunens utveckling som attraktiv och 
efterfrågad bostadsort. 
 
Beskrivning av verksamheten 2022 
Bolaget har förberett för framtida byggnation för fastigheten Rävsjöbäcken i orten Morgongåva. 
Markanvisningsavtal är tecknat och bygglov utfärdat. Osäkerheten kring omvärldsfaktorer som 
stigande inflation, byggkostnader samt räntor gör att bolaget pausat genomförandet under år 
2022. 
 
Stamrenovering av Torgvägen i Östervåla inledes under våren 2022 och är pågående. I arbetet 
ingår - förutom utbyte av stammar - nya ytskikt, och utrustning i kök och badrum. Nytt lås och 
passersystem, tvättstugor, lägenhetsförråd, trapphus, el med mera.  
  
Hyreshöjningen fr.o.m. 1 februari 2022 blev 1,95 %.  



PROTOKOLL 
2023-03-28 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 17(42) 

  
Ekonomin 2022 i korthet 
Under året har en värdering av fastighetsbeståndets marknadsvärde genomförts. Värderingen 
visar inte på något nedskrivningsbehov på total nivå, men enskilda objekt visar på negativa 
avvikelser mellan det beräknade marknadsvärdet och det bokförda värdet. Med anledning av 
detta har en justering av bokfört värde skett i bokslutet om 2 000 tkr.  
 
Hebygårdar AB skall generera en avkastning om minst 2 % plus ränta på en 10 årig 
statsobligation. Avkastningen på 3,5 miljoner kronor (3,36 %) innebär att man har klarat 
ägardirektivet. Soliditeten skall långsiktigt uppgå till 20 % för Hebygårdar AB, För 2020 så uppgår 
soliditeten till 25,4  % så ägardirektivet har uppnåtts.  
Resultatet efter finansiella poster är 10,2 mkr. 
 
 
 
Bedömning 
Förvaltningen bedömer att Hebygårdar ABs verksamhet varit ändamålsenlig och i linje med de 
kommunala direktiven och att bolaget inte har gått utanför de kommunala befogenheterna i sitt 
verksamhetsutövande. Bolaget bedöms även ha uppfyllt de finansiella kraven som är uppställda i 
ägardirektiven.  
 
  
Bilagor: 
Ägardirektiv Hebygårdar AB 
Ägardirektiv Hebyfastigheter AB 
Årsredovisning Hebygårdar AB 
Årsredovisning Hebyfastigheter AB 
 

Jäv 
Jäv Mattias Widén (SD) anmäler jäv och deltar ej i beslut. 
 
 
Delges 
Hebygårdar och Hebyfastigheter AB 
Kommunfullmäktige  
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 § 68 Dnr KS/2023:52 104 

Utbetalning av partistöd 2023 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att  

 Ansökan godkänns och utbetalning sker enligt reglementet.   
 
 
 

Sammanfattning 
Ansökan om och redovisning av 2022 års lokala partistöd har inkommit från Vänsterpartiet.  
 
Enligt kommunallagen 4 kap 29 §, får partistöd ges till de politiska partier som är representerade 
i fullmäktige och som är juridiska personer. Ett parti är representerat om det har fått mandat i 
fullmäktige för vilket en vald ledamot är fastställd enligt 14 kap.vallagen (2005:837). 
 
Heby kommuns reglemente för partistöd uppgår anslaget för partistöd till 30 % av föregående års 
prisbasbelopp multiplicerat med antalet beslutande ledamöter i fullmäktige. Av anslaget fördelas 
8 % lika över partierna som ett grundstöd. Resten fördelas på antal mandat för vilket en vald 
ledamot är fastställd enligt 14 kap vallagen (2005:837). Varje mottagare av partistöd ska årligen 
för perioden 1 januari – 31 december till fullmäktige inlämna redovisning av hur allt partistöd 
använts, både det som har mottagits för det senaste året och det som eventuellt sparats från 
tidigare år. Redovisningen ska ges in till Heby kommun senast den 30 juni varje år. Partistöd ska 
inte utges till parti som underlåter att lämna redovisning inom föreskriven tid. 
Kommunfullmäktige kan vid undermålig redovisning, efter yttrande från aktuellt parti, besluta att 
inte betala ut partistöd. 
 
Kommunfullmäktige föreslås besluta betala ut partistöd för år 2023 enligt 1 § i reglemente för 
partistöd i Heby kommun. 
 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Summan av partistödet är beaktad inom den ekonomiska ramen för kommunen. 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Redovisning och ansökan om partistöd, 15 mars 2023 
Granskningsintyg V 
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 § 69 Dnr KS/2023:14 756 

Svar på medborgarförslaget Omvandla tegelbacken till en 

familjecentral eller "familjens hus" 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett förslag på svar på Medborgarförslag - Omvandla 

Tegelbacken till en Familjecentral eller "Familjens hus". 
 
 
 

Sammanfattning 
Medborgarförslaget inkom till kommunfullmäktige 7 februari 2023 där det beslutades i Kf § 15 att 
förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. 
 
Förslagsställaren vill att Tegelbacken används för att samla resurser som kan göra stor skillnad för 
barnen. Tegelbackens lokaler borde användas till att utveckla samarbetet mellan region Uppsala 
och Heby kommun kring familjer med små barn. Medborgarförslag är att kommunen startar en 
kommunal öppen förskola i delar av Tegelbackens lokaler och även flyttar dit socialtjänstens 
förebyggande verksamhet, familjeenheten. Kommunen skulle även kunna flytta SFI till detta hus 
och utforma SFI för föräldralediga. I lokalerna bör också 
mödrahälsovården/ungdomsmottagningen och barnhälsovården flytta in. 
 
 

Beslutsunderlag 
Kf § 15/23 
Medborgarförslag 18 januari 2023 

 

 

Delges 
Hållbarhetschef 
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 § 70 Dnr KS/2022:31 027 

Svar på Motion om informationsfolder 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att  
 Avslå motionen. 
 
 
 

Sammanfattning 
Mattias Widén (SD) har inkommit med en Motion om informationsfolder. I motionen föreslås det 
att alla nyanställda inom Heby kommun under 25 år ska erbjudas en samlad information om 
vikten av pensionssparande, vara med i A-kassan, samt vad ett fackförbund kan erbjuda. 

 
Sverigedemokraterna föreslår att Heby kommun erbjuder alla nyanställda under 25 år en 
informationsfolder, att fullmäktige ser över om detta är ekonomiskt genomförbart och att 
fullmäktige driver frågan vidare till alla nämnder. 
 

Utredning 
Heby kommun arbetar med kommunens intranät kallat Insidan som informationskanal i första 
hand. Att ta fram foldrar är i de allra flest fall inte ekonomiskt försvarbart nu för tiden. Insidan 
presenterades i ett nytt format 2022 och är ett välbesökt och enkelt verktyg att få till sig 
information inom en mängd aktuella områden.      
 
De viktiga områden som Mattias Widén belyser i sin motion är inte helt självklart en 
arbetsgivarsgivarfråga. I första hand ligger det på personen själv att känna till och ta ställning till 
om att vara aktiv inom dessa områden. Det är i högsta grad frivilligt.   
 
De fackliga organisationerna har en lite tydligare roll erbjuda stöd och information och har som 
uppgift att ta tillvara de anställdas intressen i arbetslivet. Även ansvariga myndigheter som 
Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan har ett ansvar att informera om vad som krävs för att 
få ersättning från a-kassan och hur och när man skriver in sig, mm. Banker ska informera om 
pensionssparanden.  
 
Ett avsnitt på Insidan om alla förmåner som finns för anställda inom offentlig verksamhet och 
Heby kommun är under utvecklande på Insidan. Till exempel att Heby kommun erbjuder 
löneväxling. I anslutning till det skulle arbetsgivaren kort kunna beskriva a-kassan, även om det 
är något som träder in om man inte har ett arbete. Beskrivning, kontaktuppgifter och hänvisning 
till våra fackliga organisationer finns redan på Insidan.  
 
I dagsläget finns dock inga resurser eller budget för att förverkliga intentionerna med en folder i 
denna motion. Ansvaret ligger heller inte självklart hos arbetsgivaren. Motionen lyfter privata 
ställningstaganden.        
 
Arbetsgivaren kan dock kort informera om a-kassa på Insidan i det avsnitt om Personalförmåner 
som är under utveckling under våren.   

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 22 februari 2023  
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Reservation  
Joel Wåhlén (SD), Toni Hietakuja (SD), Mattias Widén (SD) och Carl-Henrik Andersson (SD), 

reserverar sig mot beslutet. 
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 § 71 Dnr KS/2022:38 106 

Val av kommunrepresentant till Örsundaåns vattenråd 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Per Möller (C) utses till kommunrepresentant i Örsundaåns vattenråd, i egenskap av 

ordförande i samhällsbyggnadsnämnden för perioden fram till 31 december 2026. 
 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har beslutat att teckna medlemskap i Örsundaåns vattenråd, Kf § 28/2022. 
Kommunfullmäktige beslutade då också att delegera till kommunstyrelsen att utse en 
representant i rådet. 
 
Vattenrådet vision är ”att främja ett socialt-, ekonomisk- och miljömässigt hållbar förvaltning av 
vattenmiljöerna i Örsundaåns avrinningsområde bidrar till en konkurrenskraftig 
livsmedelsproduktion”. Vattenrådet utgör en frivillig sammanslutning av markägare, kommuner, 
representanter för de areella näringarna, markavvattningsföretag och övriga, vilka är beroende 
av, eller engagerade i, vård och nyttjande av vattenförekomsterna inom verksamhetsområdet. 
 
Rådet ska i samverkan med de areella näringarna (brukare och ägare), markavvattningsföretag 
och övriga, vilka är beroende av eller engagerade i förbättrad vattenkvalitet, verka för ett 
långsiktigt hållbart nyttjande av vattenmiljöerna så att målet om god ekologisk och kemisk samt 
kvantitativ status kan uppnås i vattenmiljöerna inom avrinningsområdet. Vattenrådet ska arbeta 
utifrån avrinningsområdesperspektiv, verka för att mer kunskap om vattenmiljöerna i området 
kommer fram, sprida kunskapen inom avrinningsområdet och stötta genomförandet av åtgärder 
som ska förbättra vattenmiljön.   
 
 

Beslutsunderlag 
Kf § 28/22 

 

 

Delges 
P Möller 
Örsundaåns vattenråd 
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 § 72 Dnr KS/2023:33, KS/2023:34 106, 106 

Skrivelse från kommunala pensionärsrådet om enkla 

bostadsanpassningar 
 

 

Kommunstyrelsens beslut 
 Uppdra åt förvaltningen att utreda genomförbarheten i KPR:s förslag gällande enkla 

bostadsanpassningar. 
 
 
 

Sammanfattning 
KPR har till kommunstyrelsen inkommit med ett förslag gällande bostadsanpassningar som rör 
en möjlighet att minska administrationen och korta ned kedjan i sådana ärenden. Förslaget lyder:  
 
KPR tycker att kommunen borde ta fram en modell för hur Hebygårdar ska kompenseras för 
utfört arbete utan att ansökan om bostadsanpassning behöver göras. Det borde räcka med ett 
telefonsamtal från kommunens Rehabteam Cll Hebygårdar för så enkla åtgärder. 
 
För att se om detta är genomförbart, föreslås kommunstyrelsen uppdra åt förvaltningen att 
undersöka saken. 
 
 

 

Delges 
Kommunala pensionärsrådet 
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 § 73 Dnr KS/2023:43 001 

Ändring av instruktion för trygghetsrådet 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Förslaget till ändringar i instruktion för trygghetsrådet antas.  
 
 
 

Sammanfattning 
I förslaget ligger ändringar som speglar hur trygghetsrådet faktiskt arbetar och fungerar.  
 
För att aktualisera instruktionen för trygghetsrådet godkänner kommunstyrelsen förslaget till 
ändringar. 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 16 mars 2023 
Förslag till ändringar - Instruktion för trygghetsrådet 
Thr § 3 Ändring av instruktion för trygghetsrådet 

 

 

Delges 
Trygghetsrådet 
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 § 74 Dnr KS/2023:39 301 

Information - dom förvaltningsrätten 16/2-23 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

  
 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-09-28, § 73 (bifogas) har överklagats till förvaltningsrätten.  I 
sin dom slår förvaltningsrätten fast att kommunens beslut har fattats på laglig väg. 
Förvaltningsrätten har inte prövat om Heby kommun fattat rätt beslut eller ett lämpligt beslut. De 
påpekar också att de inte prövat om det finns ett civilrättsligt avtalsförhållande mellan parterna 
och kommunen. 
 
Kommunfullmäktiges beslutade 2021-09-28, § 73 enligt nedan: 

 Heby kommun upphör att sköta drift av gator och utfarter som är planlagda som enskilda 
till ägare/samfällighet.  

 Tiden för upphörande av drift är minst sex månader efter att fastighetsägarna har blivit 
underrättade.  

 Ingen investering ska ske på dessa enskilda gator eller utfarter.  
 Heby kommun följer ägandeskapet som det är planlagt. 
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 § 75 Dnr KS/2022:89 001 

Utredning av administrativ verksamhet, återrapport 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Godkänner rapporteringen. 
 
 
 

Sammanfattning 
Central förvaltning har under hösten 2022 påbörjat ett arbete med att utveckla stöd och ledning 
till övriga förvaltningar med syfte att effektivisera kommunens administration. Underlaget är den 
enkätundersökning som PWC har genomfört i samband med utredning av kommunens 
administrativa resurser våren 2022. Enkäten vände sig till kommunens chefer som fick skatta hur 
de upplever stöd och ledning från central förvaltning samt från IT utifrån tillräcklighet, 
tillgänglighet och kvalitet. Under december 2022 har kanslichef, ekonomichef, personalchef samt 
chef för hållbarhetsenheten haft träffar med ledningsgrupperna från samtliga förvaltningar.  På 
träffarna har resonemang förts om behov och ledning som central förvaltning bör utveckla för att 
effektivisera kommunens administration. 
 
Sammantaget ser vi ett behov av följande:  
 

 Förtydligande av roller och ansvar 
 Digitalisering av processer med omfattande fysisk hantering av blanketter.  
 Digitala utbildningar och instruktioner inom central förvaltning olika ansvarsområden. 
 Förbättrat systemstöd. 

 
Utvecklingsarbetet är prioriterat inom central förvaltnings olika ansvarsområden under 2023 och 
2024. 
 

Utredning 
Central förvaltning har under hösten 2022 påbörjat ett arbete med att utveckla stöd och ledning 
till övriga förvaltningar med syfte att effektivisera kommunens administration.  Underlaget är den 
enkätundersökning som PWC har genomfört i samband med utredning av kommunens 
administrativa resurser. Enkäten vände sig till kommunens chefer som fick skatta hur de upplever 
stöd och ledning från central förvaltning samt från IT. Under december 2022 har cheferna inom 
central förvaltning haft träffar med cheferna från samtliga förvaltning förutom rektorerna. 
Träffarna har varit givande och kloka resonemang har förts om behov och ledning som central 
förvaltning bör utveckla.  
 
En tydlig beskrivning av central förvaltning roll och ansvar gällande ledning och stöd behöver tas 
fram.  Det är prioriterat arbete för ledningen på central förvaltning och kommer presenteras på 
kommundirektörens ledningsgrupp under våren 2023. 
 
När det gäller digitalisering av pappersintensiva processer har ett sådant arbete påbörjats inom 
varje enhet på central förvaltning, till exempel att ta fram e-tjänster för ledighetsansökningar av 
olika slag, interna fakturaunderlag, digital signering av anställningsavtal samt införande av säker 
e-post.  
 
Framtagande av digitala utbildningar till chefer och tjänstemän inom arbetsrätt, ekonomi, 
lagstiftningar och styrdokument man som tjänsteman behöver känna till.  Instruktionsfilmer för 
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hur man använder olika verksamhetssystem, som till exempel hur man registrerar en handling i 
diariet eller lägger ett ärende till sammanträde.  Detta arbete är prioriterat under 2023 och 
kommer pågå kontinuerligt. Dessa utbildningar kommer byggas av ansvariga tjänstemän inom 
respektive enhet inom central förvaltning. 
   
Upphandlingsområdet har uppmärksammats inom ramen för PwCs enkät där chefer upplever att 
det finns utvecklingsmöjligheter vad gäller tillräcklighet, tillgänglighet och kvalitet, det vill säga 
efter de huvudområden som indelats i enkäten. Vid de möten central förvaltning har haft med 
ledningsgrupper framkommer motsvarande synpunkter som de i enkätsvaren. Förvaltningen 
planerar insatser för att tydliggöra roller och ansvar inom upphandlingsområdet då delar av 
oklarheter bedöms utgå från att dessa inte är tillräckligt tydliggjorda. Bland andra 
utvecklingsaktiviteter ingår att stärka systemstödet så att verksamheterna på ett bättre sätt ska 
kunna ta del av de avtal som gäller och då specifikt de avtal som är aktuella inom olika 
verksamhetsområden. Utbildningar i kommunens digitala verktyg ska etableras under 2023 i 
syfte att ge användare möjligheter till självstudier inom upphandlingsområdet. Även 
informationen via Insidan planerar att stärkas för att underlätta för användare. 
 
Även IT området lyftes fram i enkäten som ett utvecklingsområde. Vid möten med 
ledningsgruppen har ytterligare synpunkter lyfts fram på brister inom detta område. Roller och 
ansvar kommer att behöva tydliggöras och samtidigt blir det viktigt att bevaka en sammantaget 
välfungerande organisation när kommunen genomför förändringen mot en samsourcing där all 
verksamhet ska skötas genom IT-centrum. Vissa problem som upplevs förklaras sannolikt av det 
trepartsförhållande som varit där kommunen haft två parter att samverka med inom IT-området, 
det vill säga såväl IT-centrum som Advania. 
 

  

Beslutsunderlag 
Ks § 190/2022 
Utredning av administrativ verksamhet, PwC, 7 oktober 2022 
Ks § 41/2022 
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 § 76 Dnr KS/2021:53 214 

Missiv planuppdrag DP 411 Del av Östa 1:24 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Förslag 2023-03-08  till planuppdrag för ny detaljplan DP 411 Del av Östa 1:24 

godkännes med beaktande av kommunens hållbarhetslöften. 
 Förvaltningen får i uppdrag att genomföra samråd baserat på förslag inom ramen för 

planuppdraget utan ytterligare beslut av kommunstyrelsen. 
 En ny detaljplan DP 411 Del av Östa 1:24  läggs in först i planlistan. 
 Förvaltningen informerar kommunstyrelsen under arbetets gång. 

 
 

Sammanfattning 
Mark- och planeringsenheten har tagit fram en utredning och planförslag för ny detaljplan i Östa, 
DP 411.  
 
Kommunstyrelsen (Ks § 87) beslutade att förvaltningen skulle undersöka möjligheterna för 
exploatering av LIS-området i Östaviken och återkomma med undersökningen samt 
uppdragsbeskrivning för att erhålla planuppdrag. Både samhällsbyggnadsnämnden och 
privatpersoner har påtalat behovet att genomföra undersökningen och följande planläggning i 
kommunal regi.  
 
Syftet med undersökningen är att klarlägga de förutsättningar som finns i detta område för att 
därmed förbereda en planläggning. Syftet med planläggningen är att möjliggöra för ytterligare 
bebyggelse i Östa. 
 
Området ligger inom strandskydd och inom Natura 2000. Området är bland annat utpekat som 
riksintresse för friluftsliv och riksintresse för naturvård. Dessa är några av de värden som 
behöver beaktas under planprocessen.  
 
I Östa finns idag främst fritidshusbebyggelse med mindre inslag av permanentboende. Ny 
bebyggelse behöver anpassas till den befintliga i närområdet. Under planprocessen ämnas 
undersöka om det finns möjlighet för permanentboende i området. En förutsättning för detta är 
att vatten och avlopp kan ordnas med enskilda lösningar samt lokalgator med enskilt 
huvudmannaskap. 

 

 
 

Beslutsunderlag 
PM – Utredning och Förslag till planuppdrag DP 411 Del av Östa 1:24 (2023-03-08) 
Bilaga 1 – Beslut Ks § 87 i Kommunstyrelsen (2021-04-27) 

 

 

Delges 
Mark- och planeringsenheten 
Tekniska enheten 
Bygg- och miljöenheten 
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 § 77 Dnr KS/2022:98 014 

Svar på medborgarförslag avseende att ompröva beslutet om 

att ta bort kollektivtrafiken helt från Kvarstarundan i Harbo 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen antar svar på medborgarförslag avseende att ompröva beslutet om att ta 

bort kollektivtrafiken helt från Kvarstarundan i Harbo daterat 14 mars 2023 som eget och 
överlämnas till förslagsställaren. 

 
 

Sammanfattning 
Harbo sockenråd inkom med ett medborgarförslag till Kommunfullmäktige 11 november 2022 
med önskan om att Heby kommun fortsatt ska driva frågan om att stråkutredningen för väg 272 
ska omprövas tillsammans med Region Uppsala avseende trafikeringen av Kvarstarundan. 

I medborgarförslaget beskrivs bland annat att Heby kommuns önskemål aldrig tillgodosågs i 
arbetet med framtagandet av stråkutredningen. Vidare motiveras önskan om en omprövning av 
att en intressentanalys aldrig genomfördes, att en barnkonsekvensanalys inte inkluderades i 
arbetet, eventuella framtida exploateringar i Kvarstarundan samt att det ändrade omvärldsläget 
även är skäl för en omprövning. 
 
 

Svar 
Heby kommun tackar för medborgarförslaget från Harbo sockenråd gällande kollektivtrafikens 
fortsatta trafikering av Kvarstarundan i Harbo. Nedan redogörs för det arbete som Heby kommun 
gör i frågan om den fortsatta trafikeringen av Kvarstarundan samt den vidare hanteringen av 
åtgärdsförslagen från Åtgärdsvalsstudien för väg 272 (ÅVS). 

Åtgärdsvalsstudie för väg 272 och Stråkutredning för väg 272 
Region Uppsala är ansvarig kollektivtrafikmyndighet i Uppsala län och således den aktör som 
beslutar om kollektivtrafikens sträckningar och hållplatser. I samband med ÅVS:en för väg 272 
genomförde regionen en omfattande stråktutredning vars syfte var att ta ett helhetsgrepp kring 
hela-resan-perspektivet, redogöra för brister, behov och åtgärdsförslag samt ge ett underlag för 
vidare beslut. 

Sedan 2022 finns även en gemensam överenskommelse mellan Heby kommun, Region Uppsala 
och Uppsala kommun kring den fortsatta hanteringen av de identifierade åtgärdsförslagen från 
ÅVS:en, förutsatt att finansiering för detta finns avsatta i Länsplanen för transportinfrastruktur i 
Uppsala län. Som det ser ut nu finns pengar avsatta för framtagandet av en vägplan, som planeras 
att kunna genomföras mellan 2024-2026. Det första steget i processen med att ta hand om 
åtgärdsförslagen från ÅVS:en blir därav att initiera en vägplan för vidare planläggning av 
åtgärderna. En vägplan är att likna med en detaljplan och i den processen projekteras och 
studeras åtgärdsförslagen i detalj för att avgöra om de är genomförbara eller inte. I arbetet med 
att ta fram en vägplan ges berörda möjlighet att yttra sig.  

Exploatering 
Under 2022 förvärvade Heby kommun fastigheten Långgärde 2:6, även kallad Hästhagsberget 
som ligger väster om väg 272 i norra delen av Harbo i höjd med Kvarstarundan. För fastigheten 
finns det sedan tidigare en detaljplan från 1991 som möjliggör för nya bostäder i form av villor 
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samt par- och radhus. Det pågår arbete inom förvaltningen med att utreda förutsättningarna för 
ett realiserande av den detaljplanen.  

För området Harbo Prästgård 1:20 som nämns i medborgarförslaget som ett potentiellt framtida 
exploateringsområde, är området inte utpekat i gällande Översiktsplan och det finns inte heller 
någon detaljplan för området. Det innebär inte att området framöver kan vara aktuellt för 
exempelvis bostäder, men det är inte ett område som planeras för exploatering i närtid. 

Skrivelse till Region Uppsala 
Med bakgrund av ett annat medborgarförslag rörande stråkutredningen samt inför att en vägplan 
påbörjas, har Heby kommun under februari 2023 författat en skrivelse till Region Uppsala 
gällande stråkutredningen för väg 272. I skrivelsen som avser hållplats Käbbo vägskäl lyfts 
generella argument om stråkutredningen enligt nedan: 

 Hållplatslägen - resandestatistik 

Människors livssituation, boendesituation, aktiva verksamheter samt antalet barn och unga i 
ett område är föränderliga över tid och påverkar således behovet av att kunna resa med 
kollektivtrafiken.  

Med bakgrund av detta samt att stråkutredningen nu är några år gammal, bör samtliga 
hållplatser som redovisas i stråkutredningen därav inför fortsatta processen, kompletteras 
med en ny insamling av data gällande resandestatistik och hur många som finns inom 
respektive hållplats upptagningsområde. Det är av vikt för resenärer efter sträckan att de 
beslut som fattas om en hållplats redogörs för tydligt och varför ett visst beslut tas.  

 Barnkonventionen 

I och med att Åtgärdsvalsstudien påbörjades innan Barnkonventionen blev lag i Sverige togs 
beslut om att inte inkludera konventionen och genomföra någon barnkonsekvensanalys i 
Åtgärdsvalsstudien. I samband med att en vägplan för sträckan påbörjas bör således 
vägplanen innefatta en analys och ett resonemang kring hur barn och unga påverkas av 
föreslagna åtgärder.  

 Beslut kopplat till regionens egna styrdokument 

De beslut som tas gällande hållplatser efter sträckan fortsättningsvis behöver motiveras till 
hur de förhåller sig till regionens styrdokument som det Regionala 
trafikförsörjningsprogrammet och Hållplatshandboken. Framförallt behöver detta göras i de 
fall avsteg från dessa görs. 
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 Kompletterande infrastruktur 

För de hållplatser som avvecklas bör kompletterande infrastruktur som säkra 
anslutningsvägar anläggas för att skapa trafiksäkra kopplingar mot närmaste hållplats, eller 
identifiera alternativa anslutningsvägar efter befintligt vägnät. Det är även av vikt att 
infrastrukturen finns på plats innan ett avvecklande av en hållplats för att undvika 
trafikolyckor. 

 Heby kommuns synpunkter på stråkutredningen 

Heby kommun har tidigare i samband med framtagandet av stråkutredningen framfört 
synpunkter om att det hade varit intressant att veta antalet fastigheter som faller utanför den 
”acceptabla gränsen” om 400 meter till närmaste hållplats. 

Detta är fortfarande intressant att veta, se punkt om Hållplatslägen – resandestatistik ovan. 

 

 

Delges 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
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 § 78 Dnr KS/2022:98 014 

Svar på medborgarförslag - Behåll bussturer längs 

Kvarstarundan i Harbo! 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett förslag på svar medborgarförslag Behåll 

bussturer längs Kvarstarundan i Harbo! 
 
 

Sammanfattning 
Medborgarförslaget inkom till kommunfullmäktige 7 februari 2023 där det beslutades i Kf § 15 att 
förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. 
 
Förslagsställaren vill att Heby kommun återigen för fram sin ståndpunkt till Region Uppsala om 
att bussturer ska gå via Kvarstarundan i Harbo. 
 
 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - Behåll bussturer längs Kvarstarundan i Harbo! 
Kf § 15/23 

 

 

 

Delges 
Infrastrukturstrateg  
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 § 79 Dnr KS/2023:10, KS/2023:51 106, 106 

Beslutsärende gällande Färdplan för ett hållbart län - förslag 

på åtgärdsprogram samhällsutveckling 
 

Kommunstyrelsens beslut 

 Att anta förslaget på remissvar gällande förslag på åtgärdsprogram samhällsutveckling 
2023-2026. 

 Att anta förslaget att Heby kommun ska teckna löfte gällande åtgärdsprogram 
samhällsutveckling 2023-2026. 

 Att förslag på löftets innehåll tas fram av tjänsteperson och beslut om löfte fattas under 
hösten 2023. 

 

Sammanfattning 
Länsstyrelsen i Uppsala län har skickat ut remissversionen av Färdplan för ett hållbart län – 
åtgärdsprogram för miljömässigt hållbar samhällsutveckling till kommuner och andra offentliga 
och privata aktörer, däribland Heby kommun. Svar på remissen ska skickas senast den 13 april till 
Länsstyrelsen. 
 
Länsstyrelsen har i uppdrag från regeringen att utveckla, samordna och genomföra regionala 
åtgärdsprogram med bred förankring i länet för att nå längre i arbetet med de svenska 
miljömålen, och därmed den miljömässiga dimensionen av de globala hållbarhetsmålen i Agenda 
2030. Genom ett ökat fokus och samverkan förväntas åtgärdstakten i länets miljöarbete öka, 
vilket bidrar till ett förbättrat miljötillstånd.  
 
Åtgärdsprogrammet för samhällsutveckling är det fjärde och sista åtgärdsprogrammet för 
miljömålen inom ramen för Färdplan för ett hållbart Uppsala län. Färdplanen täcker därmed 
samtliga relevanta miljömål genom att omfatta områdena klimat, biologisk mångfald, vatten och 
samhällsutveckling. De fyra åtgärdsprogrammen som ingår i Färdplan för ett hållbart län 
innehåller åtgärder för prioriterade miljö- och samhällsutmaningar som länet står inför.  
 
Åtgärdsprogrammet för samhällsutveckling syftar till att öka takten i genomförandet av åtgärder 
som bidrar till miljömässigt hållbar utveckling av samhällen såväl i städer som på landsbygden. 
Det ska även bidra till ökad resurseffektivitet och minskad miljö- och hälsopåverkan från 
kemikalier. Det övergripande målet är att uppnå miljömålen med koppling till hållbar 
samhällsutveckling, med fokus på God bebyggd miljö och Giftfri miljö samt det övergripande 
generationsmålet. Det är miljödimensionen av hållbar utveckling som är i fokus i 
åtgärdsprogrammet, men många åtgärder som föreslås ger även positiva effekter och kan skapa 
mervärden för social hållbarhet samt landsbygds- och beredskapsfrågor.  
 
 
Länsstyrelsen önskar inspel, kommentarer och förslag till förbättringar med fokus på avsnittet 
om åtgärder. Vi önskar framför allt synpunkter kopplat till frågorna nedan:  
1. Saknas relevant åtgärd eller aktivitet?  
2. Finns aktiviteter som är relevanta att genomföra av er organisation?  
3. Är åtgärdsprogrammets syfte och avgränsningar tydliga? 
 
Länsstyrelsen kommer bearbeta inkomna synpunkter och i juni skicka ett slutligt förslag på 
åtgärdsprogram samt inbjudan om att teckna löfte.  
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Förslag på remissvar från Heby kommun 
Heby kommun deltog under hösten 2022 i dialogmöte gällande förslag på nytt åtgärdsprogram 
och har på så vis deltagit i arbetet med förslaget.  
Förslag på remissvar från Heby kommun: 
 
Det finns flera åtgärder och aktiviteter som är relevanta att genomföra för Heby kommun i arbetet 
med hållbar utveckling. Förslagsvis flyttas aktivitet 2.3 upp till åtgärd 1 som kommer i ett 
planeringsskede. För att Heby kommun ska kunna ställa hållbarhetskrav i upphandlingar behöver 
kommunen stöd i arbetet med kravställan och uppföljning. Heby samverkar med andra 
kommuner i flera upphandlingar, men kommunen ser behov av ökad samverkan och stöd för 
kravställan och uppföljning. Förslagsvis kan aktivitet läggas till som omfattar ökad samverkan i 
länet kring kravställan och uppföljning vid upphandling för att ställa hållbarhetskrav i större 
omfattning (rör offentlig verksamhet). 
 
 
I beskrivningen av ”syfte” anges att ”det övergripande målet är att uppnå miljömålen med koppling 
till miljömässigt hållbar samhällsutveckling, med fokus på God bebyggd miljö och Giftfri miljö samt 
det övergripande generationsmålet”.  För att förtydliga detta kan det förslagsvis visualiseras i 
slutversionen av åtgärdsprogrammet för att förtydliga den miljömässiga dimensionen i hållbar 
utveckling är det övergripande målet med programmet. 
 
 
Övrigt så ser Heby kommun att uppföljningen av löften bör genomföras på våren för att 
synkroniseras med årsredovisning. Den årliga uppföljningen med arbetet med de svenska 
miljömålen skickar Länsstyrelsen ut under hösten, Heby kommun önskar att det synkroniseras 
med uppföljningen av hållbarhetslöften för att hålla samman uppföljningen och vara 
resurseffektiva gällande uppföljning och redovisning. 
 
Förslag att Heby kommun ska teckna löfte 
I juni skickar Länsstyrelsen inbjudan om att teckna hållbarhetslöfte gällande samhällsutveckling 
för perioden 2023-2026. Det står fritt till aktören vilka åtgärder och aktiviteter som aktören väljer 
att ange löfte om. Förslag är att Heby kommun tecknar hållbarhetslöfte gällande åtgärdsprogram 
samhällsutveckling 2023-2026. 
 
Förslag på hur löftet tas fram och beslutas 
Beskrivning på vilka åtgärder och aktiviteter för löftet ska skickas till Länsstyrelsen senast den 31 
oktober och löftesceremonin hålls den 24 november. Tidigare hållbarhetslöften har beslutats i 
Sbn, Ks och Kf. Förslag på löftes innehåll för Heby kommun tas fram av tjänstepersoner, inklusive 
ekonomiska konsekvenser av förslaget, och beslut om löftet fattas senast i Kf i oktober. 
 
Arbetet med att ta fram förslag till löfte kan samordnas med arbetet med ny översiktsplan och 
förslagsvis väljer Heby kommun ett urval av förslagna åtgärder och aktiviteter. 
Hållbarhetsenheten samordnar arbetet med hållbarhetslöften och kommer att samarbeta med 
Mark- och planeringsenheten gällande förslag till löfte. 
 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Att ta fram förslag på löfte för Heby kommun innebär att Hållbarhetsenheten och Mark- och 
planeringsenheten behöver avsätta arbetstid för att ta fram förslag på löfte. Arbetet bör 
synkroniseras med arbetet med ny översiktsplan och annat hållbarhetsarbete i den mån det går. 
Ekonomiska konsekvenser för kommande förslag på löfte behandlas inte i denna fas.  
 

Konsekvens för andra nämnder 

Arbetet med att ta fram förslag på löfte rör Hållbarhetsenheten och Mark- och planeringsenheten. 
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Prövning av barnets bästa - barnkonventionen 

Ärendet rör arbete med hållbar utveckling och ska ge positiv utveckling för den sociala 
dimensionen och arbetet med barnkonventionen. 

 

Beslutsunderlag 
 Missiv, Remiss Färdplan för ett hållbart län – åtgärdsprogram för miljömässigt hållbar 

samhällsutveckling. 
 Remissversion 2023-01-13, Färdplan för ett hållbart län – åtgärdsprogram för 

miljömässigt hållbar samhällsutveckling. 

 

 

Delges 
Mark- och planeringsenheten 
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 § 80 Dnr KS/2023:51 106 

Beslutsärende gällande Färdplan för ett hållbart län - förslag 

på förnyat åtgärdsprogram minskad klimatpåverkan 2023-

2027 
 

Kommunstyrelsens beslut  
 Att anta förslaget att Heby kommun ska nyteckna löfte gällande förnyat åtgärdsprogram 

minskad klimatpåverkan 2023-2027. 
 Att förslag på löftets innehåll tas fram av tjänsteperson och beslut om löfte fattas under 

hösten 2023. 

 
 
Bakgrund 
Åtgärdsprogram för minskad klimatpåverkan var det första åtgärdsprogrammet som togs fram 
inom Färdplan för ett hållbart län. Åtgärdsprogrammets första programperiod var år 2019-2022 
och programmet ska aktualiseras inför nästa programperiod år 2023-2027. Förslaget till 
aktualiserade åtgärder och aktiviteter för åtgärdsprogram för minskad klimatpåverkan skickas 
inte ut på remiss utan synpunkter samlas in på dialogmöten under våren 2023. Heby kommun 
deltog på dialogmöte i mars.  
 
Förslag att Heby kommun ska teckna löfte 
I juni skickar Länsstyrelsen inbjudan om att nyteckna hållbarhetslöfte gällande minskad 
klimatpåverkan för perioden 2023-2027. Det står fritt till aktören vilka åtgärder och aktiviteter 
som aktören väljer att ange löfte om. Förslag är att Heby kommun nytecknar hållbarhetslöfte om 
minskad klimatpåverkan för perioden 2023-2027. 
 
Förslag på hur löftet tas fram och beslutas 
Beskrivning på vilka åtgärder och aktiviteter för löftet ska skickas till Länsstyrelsen senast den 31 
oktober och löftesceremonin hålls den 24 november. Tidigare hållbarhetslöften har beslutats i 
Sbn, Ks och Kf. Förslag på löftes innehåll för Heby kommun tas fram av tjänstepersoner, inklusive 
ekonomiska konsekvenser av förslaget, och beslut om löftet fattas senast i Kf i oktober.  
 
Arbetet med att ta fram förslag till löfte kan samordnas med arbetet med förslag på Energi- och 
klimatplan 2030 för Heby kommun och förslagsvis väljer Heby kommun ett urval av åtgärder och 
aktiviteter vilka ligger i linje med förslaget på Energi- och klimatplanen. Hållbarhetsenheten 
samordnar arbetet med hållbarhetslöften och kommer att samarbeta med Mark- och 
planeringsenheten gällande förslag till löfte. 
 
 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Att ta fram förslag på löfte för Heby kommun innebär att Hållbarhetsenheten och Mark- och 
planeringsenheten behöver avsätta arbetstid för att ta fram förslag på löfte. Arbetet bör 
synkroniseras med arbetet med förslag på Energi- och klimatplan 2030 och annat 
hållbarhetsarbete i den mån det går. Ekonomiska konsekvenser för kommande förslag på löfte 
behandlas inte i denna fas.  
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Konsekvens för andra nämnder 

Arbetet med att ta fram förslag på löfte rör Hållbarhetsenheten och Mark- och planeringsenheten. 
Kommande löfte kommer omfatta flera nämnder. 
 

Prövning av barnets bästa - barnkonventionen 

Ärendet rör arbete med hållbar utveckling och ska ge positiv utveckling för den sociala 
dimensionen och arbetet med barnkonventionen. 

 

Beslutsunderlag 

Förslag på åtgärder för minskad klimatpåverkan 2023-2027, från Länsstyrelsen i Uppsala län. 

 

 

Delges 
Mark- och planeringsenheten 

 

 

  



PROTOKOLL 
2023-03-28 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 38(42) 

 § 81 Dnr KS/2023:11 042 

Träff med vård- och omsorgsnämndens presidium 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Kommunstyrelsen träffar presidiet och ansvariga tjänstemän inom vård- och omsorgsnämnden 

som presenterar vård- och omsorgsnämndens verksamhetsredovisning. 

 

Viktiga händelser 2022: 

IFO 

 Färre placeringar till lägre kostnader 
 Ökade kostnader försörjningsstöd 
 Fortsatt komplicerade ärenden 
 Samverkanslösningar utvecklas 

Äldre/funktionsstöd 

 Insatser ökar 
 Nyckeln till Lövsta lämnas över 
 Tallgården börjas avvecklas 

 

Utmaningar  

Kompetensförsörjningen blir allt svårare inom alla områden. Allt fler personer över 80 lever i 

kommunen och åldersgruppen förväntas växa från cirka 1000 invånare till 1400 år 2040. Det 

leder till ett ökat behov av i stort sett allt. 

 

 

 

 

 

  



PROTOKOLL 
2023-03-28 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 39(42) 

 § 82   

Informationsärende om hur arbetet går med budgetarbetet 

2024 (muntligt) 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Tackar för informationen. 

 

Sammanfattning  
Emma Burstedt, kommundirektör, informerar om hur arbetet med budgetarbetet går. 

 

  



PROTOKOLL 
2023-03-28 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 40(42) 

 § 83 Dnr KS/2023:13 041 

Inriktningsmål, uppdrag till förvaltningen 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Uppdra till förvaltningen att ta fram förslag till inriktningsmål till kommunstyrelsens 

sammanträde i maj 2023. 
 
 
 

Sammanfattning 
Enligt riktlinje för mål och budget, ska nämnder och styrelse till kommunfullmäktige föreslå 
inriktningsmål inför antagande i juni. Inför detta har kommunstyrelsen och nämnderna på sina 
februarisammanträden fattat beslut om förslag på områden. Dessa behöver nu tas vidare och 
bearbetas till färdigformulerade mål kopplade till mått. Förvaltningen har också att identifiera om 
det finns områden som inte täcks in av lämnade förslag, men som utifrån omvärldsanalys och 
planeringsdirektivet kan behöva vara prioriterade. På kommunstyrelsens sammanträde i maj 
fattas beslut om förslag på inriktningsmål till kommunfullmäktige.  
 
 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inriktningsmålen ska tydliggöra vilka områden som prioriteras för att en utveckling behöver ske 
inom dem. Detta innebär inte per definition att medel behöver kopplas till området – allt som 
prioriteras genererar inte kostnader. Måtten och den ambitionsnivå som måtten anger behöver 
vara i balans med tillgängliga resurser för att mål och ekonomi ska gå hand i hand. 
 

Konsekvens för andra nämnder 

Inriktningsmålen innebär en styrning från kommunfullmäktige till namngivna nämnder/styrelse i 
varje mål. Detta innebär att nämnder och styrelse kommer att påverkas i sin kommande 
verksamhetsplanering av beslutet om inriktningsmål i juni och i slutligt budgetbeslut i november. 
 

Prövning av barnets bästa - barnkonventionen 

Beslutet om att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag till inriktningsmål har isig inte 
bäring på barnkonventionen, men slutliga förslag kommer att ha det. Koppling till 
barnkonventionen behöver tydliggöras i ärendet som går fram till kommunfullmäktige i juni.  

 

 

Delges  
kommundirektör 

  



PROTOKOLL 
2023-03-28 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 41(42) 

 § 84 Dnr KS/2022:30 007 

Svar till revisionen på rapporten Granskning av arbetet med 

att få individer som uppbär ekonomiskt bistånd till egen 

försörjning 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 Uppdra åt förvaltningen att till kommunstyrelsens sammanträde i maj ta fram ett svar på 

rubricerad granskningsrapport. 
 
 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktiges revisorer beslutade 16 februari 2023 (§ 12) att överlämna rapporten 
”Granskning av arbetet med att få individer som uppbär ekonomiskt bistånd till egen försörjning” 
till Kommunstyrelsen och Vård- och omsorgsnämnden för yttrande och åtgärder med 
återrapportering till revisionens sammanträde senast 25 maj 2023. 
 
 

 

 

Delges 
Arbetsmarknadsenheten 

IFO 

 

 

  



PROTOKOLL 
2023-03-28 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 42(42) 

 § 85 Dnr KS/2023:11, KS/2023:44, KS/2023:29 042, 042, 105 

Information och rapporter 
 

Kommunstyrelsen tackar för informationen. 
 

Sammanfattning  

Följande handlingar föreligger: 

 Ubn § 9 kvalitetsrapport 
 Ubn § 11 Kommunstyrelsens förslag till användande av resultatutjämningsreserv  
 Kfn § Nominering till KPR 
 Sbn § 17 Inriktningsmål 
 Kfn § Inriktningsmål 
 Von § 19 Mål och budget 2024, plan 2025-2026 Diskussion – inriktningsmål 
 Protokoll KPR 
 Protokoll Personalutskottet 16 januari och 9 februari 
 Bmn årsredovisning  
 Von § 17 Budgetuppföljning  
 Protokoll thr 7/3-23 
 Ubn § 19 Redovisning av rutin för arbetet med resursfördelning och uppföljning 
 Ubn § 21 Intern kontroll 
 Ubn § 16 Plan för budget i balans 

 

 


